
Stanovska organizacija JJJJJ 
Iz društev 

Vabila 
= JUU — SRESKO DRUŠTVO KRŠKO 

bo imelo svoje redno zborovanje dne 8. maja 
1937. na narodni šoli v Mokronogu ob 10. uri 
dopoldne. — Na dnevnem redu je predavanje 
tov. Jarančjča: »Učiteljski pokret — šola — 
stati«. — K obilni udeležbi vabi odbor. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO MUR
SKA SOBOTA — ŽENSKI ODSEK vabi vse 
tovarišice na sejo, ki se vrši 25. t. m. ob K10. 
uri v osnovni šoli v Murski Soboti. Razprav
ljale bomo o referatu »Žena v poklicu« in se
stavile resolucijo za skupno zborovanje štirih 
društev, t. j . ljutomerskega, lendavskega, or
moškega in našega. Zato so na sejo vabljene 
tudi tovarišice iz teh društev! Vendar poseb
nih vabil ne bomo pošiljale in jih prosimo, 
naj jim zadostuje to. V slogi je moč! Pridite! 

= JUU SRESKO DRUŠTVO LJUBLJA
NA  MESTO ima redno zborovanje v četr
tek 29. aprila ob pol 9. uri v telovadnici šole 
na Grabnu. Poleg običajnih točk je na dnev
nem redu predavanje tovarišice Grudnove: 
Kaj mora vedeti vsak učitelj, če hoče prav 
poučevati nauk o zdravju in higieni in vzgo
jiti zdrav rod. — Pričakujemo polnoštevilno 
udeležbo. Odbor. 

Poročila 
+ JUU — SRESKO DRUŠTVO BREŽI

CE je zborovalo dne 13. marca 1937. v prosto
rih narodne šole v Brežicah. Navzočih je bilo 
54 članov. 

Po otvoritvi je tov. predsednik pozdravil 
prisotne, spomnil se je umrlega častnega čla
na društva, bivšega šolskega nadzornika, vlad
nega svetnika Voduška ter v imenu društva 
izrekel sožalje tov. Voukovi ob smrti njenega 
soproga. 

Po čitanju zapisnika, ki je bil soglasno 
sprejet, je predaval tov. Hrovat Ivo o temi: 
Šola in sadjarstvo. V svojem predavanju je 
opisal najprej, v čem obstoji učiteljevo go
spodarsko delo na vasi in kakšen pomen ima 
v odnosu šole do vasi. Označil je točno, v ka
terih pravcih naj bi se sukalo vse učiteljevo 
delo in katere panoge bi bile za našo vas naj
bolj primerne. Tu se je zadržal največ pri 
sadjarstvu, kjer je podal važna navodila, ka
ko naj bi sadjarstvo služilo kot vez med šolo 
in narodom. Prav tako je označil glavne ko
risti, ki jih ima naš kmet od umnega sad
jarstva. 

Orisal je tudi, kako si predstavlja sana
cijo naše kmečke šole in z njo vred našega 
podeželja. 

Končno je še navedel glavno literaturo o 
sadjarstvu, ki je bila vsakemu na razpolago 
ker jo je predavatelj v ta namen prinesel 
s seboj. 

Prisotni so predavatelja za uspešen refe
rat prisrčno zahvalili. 

Po predavanju je bila precej dolga deba
ta, ki je v glavnem zadevala in razčiščevala 
mnenja o sadjarstvu našega sreza. 

Nato je podal poročilo tov. predsednik, 
ki je pojasnil članstvu  sedanjo situacijo z 
ozirom na napredovanja, postavitve učiteljev 
novincev, kontraktualce, upokojitve in reakti
vacije. Pojasnil je članstvu tudi sklep držav
nega sveta o zvanju šolskih nadzornikov, o 
fondu za pobijanje brezposelnosti in zahtevo 
izvršnega odbora in sekcije o točnem plače
vanju članarine. 

Objasnil je tudi članstvu veliko važnost 
učiteljskih gospodarskih ustanov ter v krat
kem označil namen učiteljske samopomoči in 
samopomoči učiteljskih otrok. Poverjenica za 
obe ustanovi je tov. Hofbek M. iz Senovega. 

Predsednikovo poročilo je bilo soglasno 
sprejeto. 

Tov. tajnik je prečital važnejše dopise. 
K Učiteljskemu domu v Mariboru se pri
stopi z enim deležem. Po čitanju pravilnika 
o podpornem fondu JUU sekcije je bilo skle
njeno, da se pristopi v našem društvu s for
miranjem lastnega fonda po obravnavi pra
vilnika in določitvi članskega prispevka na 
prihodnjem rednem občnem zboru. Program 
odseka učiteljic se je sprejel v neizpremenje
nem osnutku. 

Po končanem tajnikovem poročilu je po
dal kratko poročilo tov. blagajnik, ki je še 
enkrat prosil vse članstvo, da redno nakazuje 
članarino. Društvo ima še iz preteklega po
slovnega leta pri sekciji precejšen dolg. ki tja 
uprava ne more poravnati, če ne prejme za
ostale članarine. 

Nato sta bila soglasno sprejeta sledeča 
sklepa: 

1. Sresko društvo v Brežicah naproša sek
cijo, da se zavzame, da se zakonitim potom 
ukine amandman o zakonih učiteljic ž neuči
telji, ker se s tem krati osebna svoboda in 
avtoriteta učiteljstva. 

2. Sresko društvo v Brežicah soglaša z 
javnim pismom na poslanca Šemrova, objav
ljenem v »Učit. tovarišu« 11. marca. 

Pri slučajnostih je bilo sklenjeno, da bo 
prihodnje zborovanje v Zagrebu, kjer si bo
mo ogledali najnovejše šole in hospitirali v 
poizkusnem razredu. Natančnejši program 
kakor tudi datum objavimo vsem šolam po 
dobljenih informacijah. 

Nato je tovariš predsednik z zahvalo 
vsem prisotnim zaključil zborovanje. 
Hofbek E., preds. Debevc, tajnik. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO MARI
BOR DESNI BREG je zborovalo dne 20. 
marca v Studencih. Navzočih 74 članov t. j . 
75 %. Obisk zborovanj vedno boljši. 

Tov. predsednik uvodoma ugotavlja, da 
sta izstopila iz društva tov. Bregant Hinko 
in Mušič Anton, ker sta bila upokojena. Ob 
tej priliki poudarja, da pravila dozvoljavajo 
tudi upokojencem biti članom JUU. Želeti je, 
da upokojenci tudi ostanejo člani. Opravi
čuje odsotnost tov. Petruna, ker je bolan. 

V svojem poročilu analizira amandmane 
za 1. 1937., kolikor se tičejo učiteljstva. Ker 
je glede povišanja plač šel up po vodi, sku
ša na dveh paralelah prikazati oni čas, ko 
nam bodo plače povišane (dohodki — izdat
ki). Pri predlogih za izpremembo zakona o 
narodnih šolah naj bi sodelovalo tudi dru
štvo. V ta namen se določi redakcijski odbor 
(tov.[ice]: Altova, Bobičeva, Petrovič, Ferin, 
Lazar, Čiček, Koutler, Vrane, Blašič, Ferk, 
Šeško in Ledinek), ki naj zbere od posamez

nikov predloge in jih uredi ter pri prihod
njem zborovanju poroča. Tov. predsednik da
je navodila k obravnavanju zamud, da ne bo 
sitnosti. 

Tov. tajnik prečita zamudnikeplačnike 
»Popotnika« in prosi, da bi naročnino čim
prej poravnali in s tem zbrisali našo črno pi
ko pri plačevanju naših obveznosti pri JUU. 

Tov. Kašper predava o »Gospodarskih 
in družabnih prilikah na Dravskem polju«. 
Predavatelj je v obširnem, zanimivem in do
bro podprtim referatu dobro orisal življenje 
na vasi na Dravskem polju, posebej v svo
jem okolišu Dobrovce  Skoke. Pogrešali pa 
smo nekaj tipičnih številčnih podatkov o go
spodarskem stanju in življenju naših Poljan
cevkrompirjevcev. Zanimiv in svojevrsten je 
razvoj oz. nastanek teh krajev, katerih pre
bivalci imajo mnogo uskoške krvi. (Skoke.) 
V razgovoru je tov. Lazar grajal, da učitelji
šče sploh ne daje nikakih gospodarskokme
tijskih osnov in je tudi šolski vrt tak, kakr
šen ne bi smel biti. Zanimive podatke je do
dal tov. Zorn iz okolice Rač. — Prihodnje 
zborovanje bo 24. aprila. 
Petrovič Simon, preds. Ledinek Miloš, taj. 


